
 

P r o t o k ó ł Nr XLV 

sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 26 stycznia 2010 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 
830,  a zakończyły o godz. 1000. 
  W obradach uczestniczyło 13 radnych na ogólną liczbę 14 – lista obecności 

radnych jest załącznikiem do niniejszego protokołu. Nieobecność jednego radnego 

była usprawiedliwiona.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG.       
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach:                         

           - trybu prac na projektem uchwały budżetowej, 
- uchwalenia budżetu Gminy Szydłów na rok 2010, 

           - poparcia apelu Rady Miasta Bydgoszcz o ustanowienie roku 2010 Rokiem  
             Kazimierza Wielkiego, 
           - wyrażenia opinii o zamiarze likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu  
             Opieki Zdrowotnej Wielospecjalistycznego Szpitala Powiatowego im. dr B.  
             Hagera w Tarnowskich Górach przy ul. Pyskowickiej 47-51, 
           - przyjęcia Programu współpracy Gminy Szydłów z organizacjami  
             pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność  
             pożytku publicznego w roku 2010, 

    - zasad i trybu przyznawania stypendium dla sportowców Gminy Szydłów, 
           - rozpatrzenia skarg pana Zygmunta Grochowskiego zam. w Szydłowie z dni:            
             26.10.2009 r., 14.12.2009 r., 18.12. 2009 r. i 11.01.2010 r. 
      7.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
      8.  Wolne wnioski i informacje. 

        9.  Zamknięcie obrad.  
 

Ad. 1. 
 
Obrady XLIV sesji Rady Gminy Szydłów otworzył i przewodniczył obradom 
Przewodniczący Rady Gminy – Roman Baron , który powitał obecnych na sesji 
radnych, sołtysów, Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, pracowników UG  oraz 
zaproszonych gości.  Na podstawie listy obecności radnych stwierdził quorum 
uprawniające Radę Gminy do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 

Ad. 2. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek 
obrad XLIV sesji RG i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków, co do jego zmian 
lub uzupełnienia.  
Wójt Gminy zabierając głos złożył wniosek o zastąpienie uchwały ujętej               
w porządku obrad pt.: „W sprawie trybu prac na projektem uchwały budżetowej” 
na uchwałę pt.: „W sprawie szczegółowości budżetu”. Skarbnik Gminy 
wyjaśniając powiedziała, że sugestie Regionalnej Izby Obrachunkowej                  
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w Kielcach zmierzają do podejmowania takich uchwał w późniejszym terminie,         
a w chwili obecnej wystarczająca będzie uchwała „ W sprawie trybu prac na 
projektem uchwały budżetowej”. 
Mieszkaniec Szydłowa – pan St. Wojterski zabrał głos i zaproponował aby Rada 
Gminy zdjęła z porządku obrad uchwałę w sprawie przyjęcia Programu 
współpracy Gminy Szydłów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2010, 
ponieważ nie było konsultacji ani żadnych spotkań z organizacjami pożytku 
publicznego działającymi na terenie Gminy Szydłów. 
W odpowiedzi Wójt Gminy powiedział, że ustawa, która reguluje te sprawy nie 
przewiduje żadnych konsultacji przy opracowywaniu programu współpracy. 
Ponadto powiedział, że w ubiegły czwartek było spotkanie w sprawie realizacji 
Programu Integracji Społecznej, jednak nie było tam pana Wojterskiego,              
a spotkanie to można było wykorzystać w celu konsultacji, których domaga się 
pan St. Wojterski. 
Ponownie zabrał głos pan Wojterski i powiedział, że chodzi mu tylko o ustalenie 
jakichś terminów, w których przedstawiciele organizacji mogliby spotykać się          
z Wójtem Gminy, ponieważ w chwili obecnej nie ma takiego terminarza i trudno 
jest spotkać Wójta w związku z jego częstymi wyjazdami służbowymi. 
Radny Krzysztof Ćwiek zabrał głos  celem upewnienia się co do zamiany uchwał 
zgłoszonych przez Wójta Gminy, a pani Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy 
potwierdziła, że projekt uchwały umieszczony w proponowanym porządku obrad 
zastępuje się projektem uchwały, którzy otrzymali radni przed rozpoczęciem 
sesji. 
Kończąc dyskusję Przewodniczący RG stwierdził, że nie zgłoszono innych 
wniosków co do zmiany porządku obrad i zarządził głosowanie jawne nad 
wnioskiem zgłoszonym przez Wójta. W głosowaniu 13 radnych było za 
przyjęciem wniosku. 
Następnie Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie porządku 
obrad sesji wraz z przyjętą zmianą i w głosowaniu jawnym Rada Gminy 
jednogłośnie przyjęła porządek obrad XLV sesji. 

 

Ad. 3.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do chwili rozpoczęcia obecnej 
sesji nie wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia, co do treści protokołu           
z poprzedniej sesji RG, tj. z dnia 29 grudnia 2009 r., a pomyłki omówione na 
posiedzeniu Komisji zostały wprowadzone do protokółu. 
Następnie w przeprowadzonym głosowaniu jawnym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 4.  
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili następujące zapytania i interpelacje 
radnych: 

         - przewodniczący RG przedstawił Radzie pismo mieszkańców sołectwa Grabki              

         Duże i Sachalina w sprawie wykonania nawierzchni drogi, której stan w chwili  

         obecnej czyni ją nieprzejezdną, w okresie letnim kurz z drogi ze względu na jej  

         nawierzchnię uniemożliwia korzystanie z niej i wpływa na stan środowiska.  

         Dokumentacja na budowę tej drogi została wykonana już 5 lat temu                          

         i kosztowała 9 tys. zł, 
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      - radny Stanisław Fit – zwrócił się do Wójta z pytaniem czy w 2010 roku będzie  

        składany wniosek o środki finansowe na utworzenie przedszkola przy szkole   

        podstawowej w Solcu. Przytoczył przykład Gminy Gnojno, która jest w takiej    

        samej sytuacji i w bieżącym roku będzie składać taki wniosek. Przytoczył  

        również artykuł z prasy, który opisuje starania rządu RP o środki finansowe         

        z UE, które pozwolą objąć wychowaniem przedszkolnym ok. 430 tys. dzieci.  

        Zaapelował również do Wójta Gminy o pomoc dla mieszkańca sołectwa Solec  

        tak aby mógł przetrwać trudne warunki zimowe, 

      - radny Adam Zmorek – przypomniał o problemie drogi w Wolicy, na której już           
        w ubiegłym roku powstałyby duże ubytki i nic nie zostało zrobione aby poprawić  
        ten stan, obecnie droga ta nie jest odśnieżana tak, że trudno jest przejechać do  

        Grabek Dużych. Zapytał, kto jest odpowiedzialny za taki stan, 

      - radny Janusz Juszczak – stwierdził, że również drogi powiatowe nie są  

        należycie utrzymane i jest na nich bardzo ślisko, 

      - radna Monika Michalec – zwróciła uwagę na zimowe utrzymanie dróg  

        gminnych, 

      - radny Krzysztof Ćwiek – zwrócił uwagę na potrzebę posypywania piachem   

        chodników i uliczek w Szydłowie, szczególnie w soboty i w niedziele.  

        Zaapelował również do firm, które odśnieżają drogi aby zwracali uwagę na  

        dojścia do prywatnych posesji ponieważ zdarza się, że rozpędzony pług zawala    

        śniegiem te dojścia, które wcześniej zostały odśnieżone. 

        Zwrócił się również z pytaniem do Wójta Gminy w sprawie uchwały o stypendia  

        dla sportowców, która została wprowadzona do porządku obrad mimo  

        negatywnej opinii Komisji RG. Zapytał czy w bieżącym roku będzie  

        zorganizowany turniej o Puchar Wójta Gminy w siatkówce, w którym  

        uczestniczą zespoły z siedmiu gmin, 

      - radny Jerzy Klamczyński – zapytał czy jest już coś wiadomo w sprawie planu  

        zagospodarowania przestrzennego, bo jakieś informacje miały być ok. 20  

        stycznia br. 

        W sprawie odśnieżania ulic i dróg powiedział, że jego zdaniem chociaż                 
        w Szydłowie z ulic, dróg i placów  powinien być całkowicie usunięty śnieg i lód,  

        tak aby nawierzchnie były czarne. Zaproponował ponadto aby posypywanie  

        chodników i dróg piachem odbywało się albo wcześnie rano albo po południu,  

        kiedy nie ma pojazdów. Zwrócił również uwagę na odśnieżenie nowego  

        parkingu w Szydłowie. 

 

Ad. 5. 

 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy w okresie między sesjami RG: 

- została wykonana dokumentacja na zadania w Brzezinach i w Gackach oraz na 

rewitalizację Szydłowa, 

- wziął udział w spotkaniu uczestników programu „Lider”, 

- uczestniczył w posiedzeniu Ekologicznego Związku Gospodarki Odpadami  

  Komunalnymi w Rzędowie, 

- przeprowadzane jest malowanie sal lekcyjnych w gimnazjum, 
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- rozwiązany został problem pana Z. Janeckiego – zwierzęta zostały przewiezione do 

pana Długosza, zabezpieczono również karmę dla zwierząt, 

- spotkał się z delegacją Stowarzyszenia Gospodarstw Gościnnych z Korytnicy, 

- przeprowadził rozmowę z prezesem Zarządu GS w Szydłowie w sprawie ubiegania 

się o środki finansowe na rewitalizację Ratusza, 

- przeprowadził rozmowy ze Starostą Powiatowym w Staszowie na temat wspólnych 

przedsięwzięć na drogach powiatowych w roku 2010 – droga Szydłów -  Brzeziny 

będzie wykonywana w br., 

- interweniował w sprawie odśnieżania dróg powiatowych i raz zostało wykonane 

odśnieżanie, a za drugim razem dyr. ZDP odpowiedział, że ma ograniczoną ilość 
środków finansowych, które nie wystarczają na pełne odśnieżanie wszystkich dróg 

powiatowych, 

- uczestniczył w spotkaniu w sprawie nowego naboru środków z PROW na zadania 

odnowy wsi. 

 

Ad. 6.  

 
W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektów 
oraz podjęcia uchwał. 
Przewodniczący RG przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowości budżetu. 
Do przedstawionego projektu radni nie zgłosili uwag lub zastrzeżeń                             
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie ją uchwaliła. 
 

UCHWAŁA  Nr XLV/ 226/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący RG przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2010 rok. 
Pani Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy szczegółowo wyjaśniła radnym zmiany 
dokonane  w projekcie uchwały budżetowej w porównaniu do projektu budżetu  
omawianego na posiedzeniach komisji. Zmian tych dokonano na wnioski zgłoszone 
na posiedzeniu Komisji, a pozostałe zmiany to autopoprawki budżetu. Przedstawiła 
także pozytywne opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o budżecie 
gminy i o prawidłowości prognozy długu długoterminowego. 
Radny St. Fit – zabierając głos stwierdził, że już kilkakrotnie zwracał się                      
o zabezpieczenie środków finansowych na drogę Solec – Tuczępy, a w planowanym 
budżecie nie  przeznaczono na ten cel żadnych środków. Gmina Tuczępy wykonała 
już część robót na swoim terenie, a latem br. będzie położona tam nawierzchnia 
asfaltowa, natomiast na terenie gminy Szydłów droga pozostanie nieprzejezdna.  
Radny Krzysztof Ćwiek – sprostował wypowiedź Skarbnika Gminy, stwierdzając, że 
tylko dwie poprawki do projektu budżetu zostały zgłoszone przez Komisje, a reszta to 
są autopoprawki. Ponadto radny stwierdził, że autopoprawki Wójta zostały 
negatywnie ocenione przez Komisje. Tak np. wg autopoprawki zmniejszono wydatki 
na remont ul. Cmentarnej z 200 tys. zł do kwoty 25 tys. zł, pozostałe środki przeszły 
na inne cele, np. na budowę boiska sportowego w Rudkach. Dalej radny stwierdził, 
że gdyby chodziło o budowę boiska  np. w Korytnicy, które służyłoby również 
agroturystom,  to popierałaby taka zmianę, ale jeżeli dotyczy to sołectwa Rudki, to 
nie może się z tym zgodzić. W Rudkach boisko będzie służyć tylko kilkorgu  dzieciom 
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i wymaga dużych nakładów robót i środków. Boisko w tym sołectwie mogłoby 
powstać za 2 – 3 lata. 
W odpowiedzi radnemu St. Fitowi Wójt Gminy powiedział, że środki na drogę Solec – 
Tuczępy zostaną wygospodarowane w trakcie roku budżetowego, natomiast 
zwracając się do radnego K. Ćwieka powiedział, że cieszy go dbałość radnego          
o Szydłów. Dalej wyjaśnił, że boisko w Rudkach ma powstać w ramach programu 
„Lider” w gminach wchodzących w skład Stowarzyszenia „Białe Ługi” – boisk takich 
ma zostać wybudowanych 28. Proponując to zadanie chciał wykorzystać możliwości 
budowy boiska z programu „Lider” aby wspomóc dzieci i młodzież z sołectwa Rudki, 
która bierze aktywny udział w rozgrywkach piłkarskich na szczeblu międzygminnym 
mimo, że w tym sołectwie nie ma boiska piłkarskiego. W sprawie uchwały                   
o stypendiach Wójt Gminy stwierdził, że jest to uchwała na przyszłość i nie jest 
uchwalana dla konkretnej jakiejś osoby. Jeżeli będzie taka potrzeba to środki na 
stypendium zostaną oznaczone w budżecie poprzez jego zmianę. 
Następnie głos zabrał radny Ryszard Sadłocha, który powiedział, że dużo wcześniej 
na tej sali podało stwierdzenie, że wybór pana J. Klamczyńskiego na Wójta jest 
tragedią dla gminy, ale on twierdzi, że dopiero wybór na to stanowisko pana 
Krzysztofa Ćwieka byłby jeszcze większą tragedią i nieszczęściem dla Gminy 
Szydłów. Następnie radny zaapelował do radnych aby w budżecie gminy 
przeznaczyć środki  finansowe na budowę tego boiska, pozwoli to wykorzystać zapał 
i zaangażowanie młodzieży   biorącej udział w rozgrywkach sportowych. 
W odpowiedzi na wystąpienie R. Sadłochy, radny Krzysztof Ćwiek stwierdził, że od 
dnia dzisiejszego  pan Ryszard Sadłocha nie jest dla niego partnerem do rozmów, 
bowiem on w swoim wystąpieniu nie wymieniał żadnych nazwisk w związku                
z przedstawianymi sprawami.    
Radna Monika Michalec zapytała, czy będą aktualne opinie Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w związku z proponowanymi zmianami w uchwale budżetowej. 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że opinie te będą aktualne. 
Radny Jerzy Klamczyński zaapelował o zgodę przy rozpatrywaniu i uchwalaniu 
budżetu gminy na 2010 r. 
Radny Janusz Juszczak zabierając głos wyraził ubolewanie na temat wcześniejszej 
dyskusji. Następnie powiedział, że jemu również byłoby przykro gdyby jakieś środki 
finansowe zabrano z jego okręgu i przeznaczono na inny cel, ale jako radny starły się 
to jakoś zrozumieć i starać się o takie środki w następnych latach. 
Ponieważ innych głosów w dyskusji nad tym projektem uchwały nie było 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie jawne w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na 2010 r. i w przeprowadzonym głosowaniu „za” głosowało 11 
radnych, głosów „przeciw” nie było, „wstrzymało się” 3 radnych. Budżet gminy na 
2010 rok został uchwalony większością głosów. 
 

UCHWAŁA  Nr XLV/ 227/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący RG przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
poparcia apelu Rady Miasta Bydgoszcz o ustanowienie roku 2010 Rokiem 
Kazimierza Wielkiego. Przedstawił również wniosek Rady Miasta Bydgoszcz. Przy 
rozpatrywaniu tej uchwały radny Krzysztof Ćwiek przypomniał, że kilka lat temu 
obchodzono Rok Reymonta i w tym czasie gimnazjum w Szydłowie nadano imię 
Reymonta, więc być może kiedy zostanie ogłoszony Rok Kazimierza Wielkiego to 
szkoła podstawowa w Solcu może otrzymać imię tego króla. 
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Innych wniosków lub uwag nie było i w związku z tym Przewodniczący RG zarządził 
głosowanie jawne w sprawie  jej uchwalenia. W przeprowadzonym głosowaniu 
uchwała została uchwalona jednogłośnie – 14 głosów „za”. 
 

UCHWAŁA  Nr XLV/ 228/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejny projekt jaki został przedstawiony przez Przewodniczącego RG dotyczył 
wyrażenia opinii o zamiarze likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Wielospecjalistycznego Szpitala Powiatowego im. dr B. Hagera                
w Tarnowskich Górach przy ul. Pyskowickiej 47-5. Przedstawił również wniosek 
Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach w tej sprawie.  
Radni nie zgłosili uwag lub zastrzeżeń do projektu uchwały. 
W przeprowadzonym głosowaniu Rada Gminy większością głosów uchwaliła tę 
uchwałę – 13 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 

UCHWAŁA  Nr XLV/ 229/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił następnie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Programu współpracy Gminy Szydłów z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 
2010. 
Wójt Gminy zabierając głos stwierdził, że współpracuje ze wszystkimi organizacjami, 
nie tylko z tymi, które są organizacjami pożytku publicznego. Jest otwarty na każdą 
organizację i ich inicjatywy. 
Pan Stanisław Wojterski – mieszkaniec Szydłowa jeszcze raz upomniał się 
opracowanie jakiegoś terminarza spotkań tych organizacji z Wójtem aby organizacje 
te miały możliwość bieżących kontaktów z Wójtem. 
Odpowiadając Wójt Gminy stwierdził, że możliwości spotkań było bardzo wiele, ale 
nie wszyscy z tych możliwości korzystają. 
Radna Monika Michalec zapytała z jaki organizacjami Wójt prowadził współpracę      
w 2009 r. 
Pan Jan Klamczyński – Wójt Gminy wymienił te organizacje, a między innymi: 
Szydłowskie Towarzystwo Strzeleckie, Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Szydłowskiej, 
Kółko Rolnicze, stowarzyszenia producentów owoców. 
Innych uwag i zastrzeżeń do projektu uchwały nie było. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę 
uchwałę – „za” 14 głosów. 
 

UCHWAŁA  Nr XLV/ 230/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejny projekt uchwały jaki został przewidziany w porządku obrad sesji RG dotyczył 
zasad  i trybu przyznawania stypendium dla sportowców Gminy Szydłów.  
Omawiając ten projekt Wójt Gminy zaznaczył, że jest to uchwała na przyszłość           
i jeżeli  w gminie pojawi się jakiś talent sportowy, który będzie osiągał dobre wyniki 
sportowe będzie można go wspomóc takim stypendium. 
Radny Krzysztof Ćwiek zapytał dlaczego nie można objąć stypendiami uczniów, 
którzy osiągają bardzo dobre wyniki w nauce oraz co oznacza użyte w uchwale 
określenie: „ wysoki wynik sportowy”. 
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W odpowiedzi Wójt stwierdził, że uchwała zawiera określenia ogólne, które będą 
interpretowane przez Wójta Gminy przy rozpatrywaniu wniosków.  
W sprawie stypendiów dla uczniów osiągających b. dobre wyniki w nauce, to nic nie 
stoi na przeszkodzie aby w przyszłości opracować projekt takiej uchwały i wdrożyć ją 
w życie. 
Innych uwag lub zastrzeżeń do projektu uchwały nie było i w przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym Rada Gminy większością głosów uchwaliła tę uchwałę – 13 
głosów „za”, 1 głos „przeciw”  
 

UCHWAŁA  Nr XLV/ 231/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania pakietu uchwał w sprawie skarg 
mieszkańca Szydłowa - pana Zygmunta Grochowskiego. 
Na wstępie zabrał głos radny Adam Zmorek, który stwierdził, że jego zdaniem 
ponieważ zainteresowany nie jest obecny na sesji należy odrzucić uchwały. 
Przewodniczący RG stwierdził, że nie ma takiej potrzeby aby zainteresowany był 
obecny na sesji, a skarga, którą rozpatrujemy jako pierwszą wpłynęła w dniu 26 
października 2009 r. Była już rozpatrywana i w części została uznana za zasadną. 
Przy rozpatrywaniu tej skargi padła propozycja powołania komisji doraźnej, która 
zajęłaby się polubownym załatwieniem sprawy. Radni odrzucili jednak taką 
propozycję. W chwili obecnej Przewodniczący RG poprosił Komisję Rewizyjną           
o przedstawienie swojego stanowiska w sprawie tej skargi. 
Głos zabrała radna Anna Pabian – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, która 
wyjaśniła, że w sprawie tej skargi KR spotkała się w dniach 22 i 29 października oraz 
w dniu 2 grudnia 2009 r. Na posiedzeniach tych rozpatrywała zasadność skargi 
poprzez ocenę odpowiednich dokumentów i wyjaśnienia pracowników UG 
merytorycznie odpowiedzialnych za załatwianie sprawy. Posiedzenia KR były 
protokołowane. W wyniku tego postępowania Komisja Rewizyjna uznała tę skargę za 
zasadną w części dotyczącej terminowego załatwienia sprawy i udzielenia 
odpowiedzi. 
Przewodniczący RG wyjaśnił, że zadaniem RG jest podjęcie decyzji o zasadności lub 
niezasadności skargi z dnia 26 października 2009 r. Wyjaśnił ponadto sposób            
i tryb głosowania oraz liczenia głosów. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie uznała skargę 
za zasadną w części dotyczącej terminowego załatwiania spraw i udzielania 
odpowiedzi na wystąpienia stron. 
 

UCHWAŁA  Nr XLV/ 232/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący RG przedstawił radnym skargę pana Z. Grochowskiego    
z dnia 14 grudnia 2009 r. dotyczącą nie wysłania do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego 23 dokumentów stanowiących załączniki do jego odwołania od 
decyzji Wójta Gminy. 
Stanowisko Komisji Rewizyjnej przedstawiła przewodnicząca KR  Anna Pabian, która 
powiedziała, że rozpatrując skargę Komisja Rewizyjna uznała ją za zasadną. 
O głos poprosił Wójt Gminy, który powiedział, że nie wysłane dokumenty nie 
dotyczyły sprawy podnoszonej w odwołaniu, a z kolei SKO wymaga aby 
kompletowana i przekazywana do SKO dokumentacja dotyczyła ściśle tylko 
przedmiotu sprawy. W ostatnich dniach nadeszła decyzja SKO, które odrzuciło 
odwołanie, mimo że przesłano do kolegium przedmiotowe 23 załączniki. 
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Dalej Wójt Gminy stwierdził, że nie będzie odwoływał się od decyzji jaka zapadnie, 
poprosił o wyrażenie opinii przez radcę prawnego czy skargi p. Z. Grochowskiego 
kwalifikują się do rozpatrywania przez Radę Gminy. 
Radny Janusz Juszczak stwierdził, że jeżeli UG będzie przestrzegał obowiązujących 
terminów to wszystkie skargi będą bezzasadne. 
Odpowiedział radca prawny, który stwierdził, że nie dotrzymywanie terminów nie jest 
wykroczeniem w świetle kodeksu postępowania administracyjnego. 
Radny Janusz Juszczak powtórnie zabierając głos powiedział, że dla dobra całej 
sprawy dobrze byłoby aby odpowiadać na pisma w terminie. 
Ponieważ innych głosów nie było, Przewodniczący RG zarządził głosowanie jawne     
w prawie oceny skargi. W głosowaniu za uznaniem skargi za zasadną  głosowało 5 
radnych, za uznaniem skargi za bezzasadną głosowało 7 radnych. Dwóch radnych 
wstrzymało się od głosu. W związku z takim wynikiem głosowania skarga z dnia 14 
grudnia 2009 r. została uznana za bezzasadną.  
 

UCHWAŁA  Nr XLV/ 233/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Z kolei RG przystąpiła do rozpatrywania skargi p. Z. Grochowskiego z dnia 18 
grudnia 2009 r.  
Radna Anna Pabian – przewodnicząca KR przedstawiła stanowisko tej komisji              
i stwierdziła, że KR postanowiła uznać tę skargę za bezzasadną. 
Pan Roman Baron dodając wyjaśnił, że w skardze podnoszone były między innymi 
zarzuty do Przewodniczącego RG, iż w odpowiedziach na skargi ani w uchwałach nie 
wskazuje drogi odwoławczej. 
Innych głosów w sprawie tej skargi nie było i w przeprowadzonym głosowaniu 
jawnym za uznaniem skargi za bezzasadną Rada Gminy głosowała jednogłośnie – 
14 głosów „za”. 
 

UCHWAŁA  Nr XLV/ 234/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatnia skarga przedstawiona przez Przewodniczącego RG dotyczyła skargi            
p. Z. Grochowskiego z dnia 11 stycznia 2010 r. 
Stanowisko Komisji Rewizyjnej, które przedstawiła przewodnicząca Anna Pabian 
uznaje tę skargę za bezzasadną. Skarga dotyczyła między innymi przeprowadzenia 
przez Przewodniczącego RG kontroli w sprawie sporządzenia i zatwierdzenia planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Szydłów. 
Radni nie zgłosili uwag lub zastrzeżeń i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym RG 
jednogłośnie uznała skargę z dnia 11 stycznia 2010 r. za bezzasadną. 
 

UCHWAŁA  Nr XLV/ 235/ 2010 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ad. 7. 
 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacji udzielił Wójt Gminy: 
- w sprawie wniosku o przedszkole w Solcu – dołoży wszelkich starań aby wniosek  
  został złożony, ale nie odpowiada za rezultat i nie deklaruje, że przedszkole takie  
  zostanie zorganizowane. Mieszkaniec Solca otrzymał doraźną pomoc z GOPS, co    
  tydzień zgłasza się do GOPS, 
- droga w Wolicy – jest to droga powiatowa i ZDP obiecywał wykonać remont tej  
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  drogi. Wójt stwierdził, że ma nadzieję iż do połowy 2010 r. remont zostanie  
  wykonany. W sprawie odśnieżania dróg powiatowych poprosił o monitowanie           
  w ZDP bezpośrednio przez mieszkańców danego sołectwa, 
- odśnieżanie chodników i ulic w Szydłowie – wykonywanie tych prac według  
  propozycji radnych (K. Ćwiek, J. Klamczyński) jest bardzo kosztowne i nie jest na to  
  stać takiej gminy jak Szydłów. W najbliższym czasie postara się zorganizować  
  uprzątnięcie  śniegu z Rynku i ulic w Szydłowie. Co do zasypywania przez pługi  
  wejść na posesje, to jest to technicznie niemożliwe, ponieważ pługi są tak  
  zamontowane aby zgarniały śnieg na pobocze i mieszkańcy muszą sami odgarnąć  
  te przejścia. 
  W sprawie Turnieju o Puchar Wójta Gminy w siatkówce, to jeżeli zgłosi się pan  
  Mirosław Ziółkowski, to zostanie wypracowane stanowisko i taki turniej zostanie  
  zorganizowany. 
- w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego – sprawy te wyjaśnią się           
  w najbliższym tygodniu – chodzi tu przede wszystkim o budowę ferm wiatrowych 
  i udział firmy budującej te fermy w finansowaniu sporządzania zmian planu  
  zagospodarowania przestrzennego.  
Wójt Gminy podziękował radnym za uchwalenie budżetu gminy na 2010 rok. 
Stwierdził, że potrzeb inwestycyjnych w Gminie jest wiele i różnej wielkości. Stara się 
dostrzegać wszystkie spraw, również te o mniejszym znaczeniu. Ma nadzieję, że do 
jesieni br. wiele tych spraw i problemów zostanie rozwiązanych. 
W najbliższym czasie zostaną opracowane plany odnowy poszczególnych 
miejscowości, co pozwoli na skorzystanie ze środków finansowych programu „Lider” 
I wykonanie z tych środków inwestycji w sołectwach. 
 
Ad. 8. 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrała pani A. Strugalska - Zygmunt – dyrektor 
SPZOZ w Szydłowie, która powróciła do sprawy przeniesienia Ośrodka Zdrowia          
w Potoku do budynku byłej szkoły podstawowej w tej miejscowości. Złożony wniosek 
o środki finansowe na adaptację pomieszczeń znajduje się na liście rezerwowej i ma 
nadzieję, że środki takie zostaną pozyskane. Poinformowała również radnych, że       
w listopadzie 2009 r. przeprowadzona została przez „Sanepid” kontrola pomieszczeń 
OZ w Potoku i w wyniku tej kontroli OZ kwalifikuje się do zamknięcia ponieważ nie 
spełnia wymogów sanitarnych dla tego typu jednostek. Na prośbę dyr. SPZOZ do 
protokołu kontroli został dopisany wniosek o przeniesienie  OZ do budynku byłej 
szkoły. 
Wójt Gminy zabierając głos stwierdził, iż miał nadzieję, że budynek i prowadzenie 
szkoły zostanie przejęte przez Stowarzyszenie, które powstało i zostało 
zarejestrowane, które mogłoby również zorganizować przedszkole w Potoku.            
W takim wypadku umieszczenie w części budynku szkoły Ośrodka Zdrowia 
wpłynęłoby na zmniejszenie kosztów utrzymania budynku. W obecnej sytuacji, jeżeli 
do budynku byłej szkoły przeniesiono by tylko sam Ośrodek, to koszty utrzymania 
całego budynku byłyby nie do udźwignięcia przez SPZOZ.  
Jednak w dalszym ciągu ma nadzieję, że Stowarzyszenie zacznie działać                      
i poprowadzi również w tym budynku przedszkole wtedy miałoby sens przeniesienie 
tam Ośrodka Zdrowia.  
Przeprowadził również rozmowy z przedstawicielem Caritas Diecezji Kieleckiej i na 
razie z ich strony nie ma większego zainteresowania w sprawie przejęcia budynku. 
Ponownie głos zabrała pani A. Strugalska – Zygmunt i zaapelowała do radnych 
reprezentujących Potok aby również mieli na uwadze sprawę OZ w Potoku, bo jak 
stwierdziła, przy następnej kontroli „Sanepidu” może być gorzej. 
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Wójt Gminy zaproponował aby w sprawie zagospodarowania budynku byłej szkoły      
w Potoku zorganizować zebranie mieszkańców tej części gminy i być może na takim 
zebraniu wyłonią się inne pomysły zagospodarowania tego obiektu. 
W dalszej części dyskusji głos zabrali: 
- radny Ryszard Sadłocha – zapytał w jakiej wielkości środki są potrzebne aby  
  rozpocząć remont obiektu. 
  Odpowiedzi udzieliła dyrektor SPZOZ, która powiedziała, że złożony wniosek  
  opiewał na ogólną kwotę 275 tys. zł, w tym 100 tys. zł to koszty remontu budynku.  
  Wówczas na 42 złożone wnioski nasz wniosek był na 39 miejscu. Przeszły do  
  realizacji wnioski na wyższe kwoty i dotyczyły one tworzenia np. sal operacyjnych       
  i zabiegowych. W chwili obecnej wniosek nasz jest na 19 pozycji. 
- Wójt Gminy – w swoim wystąpieniu zastanawiał się czy nie lepiej w takiej sytuacji  
  remontować siedzibę OZ w Potoku, bo kto utrzyma pomieszczenie w budynku byłej  
  szkoły jeżeli wniosek zostanie odrzucony. Powtórzył również propozycję zwołania  
  zebrania mieszkańców w sprawie zagospodarowania budynku byłej szkoły, 
- radny R. Sadłocha – stwierdził, że nie można dopuścić do zamknięcia Ośrodka  
  Zdrowia w Potoku, 
- radny K. Ćwiek – stwierdził, że jest za tym aby utrzymać OZ w Potoku ze względu  
  na dużą odległość do Szydłowa. Przekazał również zdanie radnego Rady Powiatu       
  i dyrektora ZPZOZ, że w budżecie gminy zaplanowane są wydatki na SPZOZ             
  w kwocie 10 tys. zł, a na boisko w Rudkach w kwocie 50 tys. zł. 
  Odpowiadając Wójt Gminy stwierdził, że w listopadzie 2009 r. rozmawiał                      
  z dyrektorem SPZOZ i został poinformowany, że wniosek jest na jednym z ostatnich  
  miejsc i dlatego w budżecie gminy nie były planowane większe środki. 
- radny Stanisław Czechowski – stwierdził, że budynek byłej szkoły nie jest mały            
  i mogłaby tam pomieścić się również świetlica dla młodzieży, ponieważ  
  pomieszczenie w remizie nie nadaje się do użytkowania z powodu dziur w kominie. 
W odpowiedzi na to wystąpienie radnego St. Czechowskiego, Wójt Gminy 
odpowiedział, że część problemów mieszkańcy mogliby rozwiązywać sami. 
 
Ad. 9. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad  sesji został całkowicie 
zrealizowany i dokonał zamknięcia obrad XLV sesji Rady Gminy Szydłów. 
 
 
    Protokółował 
 
   Janusz Sowa 

 


